
Slavnostní zahájení 
rekonstrukce Chvalského zámku 

za účasti pražského primátora Pavla Béma 
v úterý 26. září 2006.
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Tři týdny před otevřením Divadla Horní
Počernice měli lidé možnost prohléd-
nout si jeho prostory včetně zázemí.
Průvodci jim byli ředitelka divadla
Hana Čížková, místostarosta Tomáš
Kádner a tři členky souboru Právě začí-
náme Jana Keilová a Ivana a Saša
Ptáčkovy, oděny do divadelních kostý-
mů. V sobotu 23. září v 10, 14 a 16
hodin nejprve společně přivítali zájem-
ce o prohlídku ve foyeru divadla, kde je
Tomáš Kádner seznámil s průběhem
stavby, a poté provedl kavárnou, jevišt-
ním zákulisím, režií, šatnami herců, aby
nakonec každému umožnil vyzkoušet
si, co znamená stát v záři reflektorů na
prknech znamenajících svět. První
diváci pak usedli do hlediště, na scéně
se opět objevily herečky a v krátkých
ukázkách demonstrovali technici diva-
dla možnosti jevištní techniky, zvuko-
vých a světelných efektů.

"Stavba divadla byla zahájena loni 20. října
a oficiálně ukončena 30. srpna 2006,"
informoval Tomáš Kádner během prohlíd-
ky. "Hlavním investorem je Městská část
Praha 20, generálním dodavatelem firma
Sapros, a. s. Náklady na stavbu činily 37
mil. Kč. Autorem studie je ing. arch. Jaro-
slav Staněk z Atelieru Proex. Velkou záslu-
hu na tom, že se divadlo stalo prostorem
vybízejícím ke hře a provokujícím fantazii,
má především autor realizačního projektu
interiéru divadla Fedor Rusňak z APS. Veš-
keré stavební práce, které v objektu probí-
haly, byly vedeny tak, aby v kvalitě a termí-
nech vyhověly náročným požadavkům
investora i budoucího uživatele. Díky pro-
myšlenému koncepčnímu využívání inves-
tic doznala budova divadla a její provozní
a technické zázemí řady změn. Zcela nový

Několik stovek lidí přišlo na Den otevřených dveří do divadla

je exteriér i interiér: kavárna, šatny, kulisár-
na, garderobiérna, kotelna, osvětlovací a
audiovizuální technika, vnitřní vybavení a
dispoziční řešení zázemí divadla, počítá
se i s výstavní činností ve foyeru. K dispo-
zici je 176 míst, čtyři pro invalidy. Součás-
tí rekonstrukce byla rovněž montáž kom-
pletní jevištní technologie, scénického
osvětlení, elektroakustiky a počítačového
vybavení. Divadlo tak bude nejen po
stránce umělecké, ale také technické pat-
řit k dobře vybaveným scénám v České
republice."
Amatérské divadlo má v Horních Počerni-
cích dlouholetou tradici. Od začátku
minulého století až do současnosti zde
působila řada ochotnických souborů,
které ale nikdy neměly stálou scénu. Nyní
je vše jinak a Tomáš Kádner je s velkým

zájmem občanů spokojen. "Takové množ-
ství lidí  jsem nečekal, ale to jen dokazuje,
že se hornopočerničtí na otevření divadla
těší. Te� teprve mám pocit, že opravdu
může začít fungovat a sloužit lidem."
Je mnohdy nespravedlivé do mála vět
shrnout obětavé úsilí lidí, kteří se na reali-
zaci celé stavby podíleli. Velkou úlohu
sehrála podpora místního zastupitelstva a
vedení obce, hlavně místostarosty Tomá-
še Kádnera, který byl společně s ředitel-
kou divadla Hanou Čížkovou iniciátorem
a motorem celé stavby. Určitě největší
odměnou pro všechny bude, když se
diváci po roční přestávce do divadla vrátí.
První divadelní sezóna v novém divadle
začíná už za tři týdny.

Text a foto Dana Mojžíšová

10. 10. 2006 v 17:00 
zahájení Dnů francouzské kultury
vystoupení šansoniérky Evy Kříž-Lifkové, 
ochutnávka francouzské kuchyně a vín

11. 10. 2006 v 10:00 
program pro studenty počernických škol
Hudební pořad Tomáše Najbrta a Michaela Pospíšila,
soutež Co víš o Francii?

11. 10. 2006 v 17:30
Pocta Robertu Desnosovi

11. 10. 2006 v 21:00
večer francouzského středověku
Lubomír Holzer a skupina Jagabab

12. 10. 2006 v 10:00
Program pro studenty počernických škol
Hudební pořad Tomáše Najbrta a Michaela Pospíšila
soutež Co víš o Francii?

po celou dobu trvání Dnů francouzské kultury 
výstava ve špejchau Chvalské tvrze  
Tour de France 
a plakátů z výstavy fotografa Mann Arthus - Bertranda

12. 1. 2006 ve 14.00
Slavnostní otevření hřiště FZŠ Chodovická
sportovní areál FZŠ Chodovická 2250, Horní Počernice
Program:
14.00 zahájení

14.10 štafetový běh 4 x 60 m - starší žáci, starší žákyně

14.30 fotbalové utkání - 2 x 15 - mladší žáci

fotbalové utkání - 2 x 15 - starší žáci

16.00 fotbalové utkání FC Xaver x zastupitelé 

MČ Praha 20, současně s fotbalovými utkáními 

skok daleký družstev - starší žáci, starší žákyně

Program Dnů francouzské kultury

V hlavní roli Tomáš Kádner - tentokrát jako zasvěcený průvodce po novém divadle.
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Foto na titulní straně Marie Lukášová
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před říjnovými volbami do zastupitelstva
je třeba si připomenout, co se nám přes
všechny potíže podařilo za čtyřleté voleb-
ní období vybudovat a zlepšit, případně
co jsme zatím ani přes veškeré úsilí
nestihli. Jestliže se podívám na denní
život v Horních Počernicích očima běžné-
ho občana, jsem spokojen. Žijeme blízko
hlavního města, ale v příjemném a bez-
pečném prostředí s dostupnými službami
a možností kulturního i sportovního vyžití.
Žije tady spousta mladých lidí, v obci jsou
dvě střední školy, ve školách i školkách
každoročně přibývá dětí. Mnozí občané
sice pracují nebo studují v Praze, ale ani
veřejná doprava u nás nepředstavuje
žádný problém. To vše mě naplňuje uspo-
kojením. Když ale ráno otevřu noviny
nebo poslouchám zprávy, mrzí mě, že
některým politikům nestačilo ani sedm-
náct let, aby se naučili základním mra-
vům. Opak je pravdou, a bohužel jejich
roztržky měly a mají veliký vliv také na
práci starostů a celé samosprávy, třeba
při vyřizování našich žádostí o dotace. Za
těchto podmínek se nepracuje právě nej-
lépe, přesto jsme udělali hodně proto,
abychom lidem v Horních Počernicích
život zpříjemnili v duchu zásad trvale udr-
žitelného rozvoje.
Činnost zastupitelstva v tomto volebním
období přinesla obci a jejím obyvatelům
řadu vylepšení jak vzhledových, tak úče-
lových. Vybudovali jsme další kilometry
kanalizace, nových komunikací a chodní-
ků, opravili Dům s pečovatelskou služ-
bou, upravili parky a dětská hřiště. Hodně
peněz jsme investovali do škol, i když
vím, že je to pořád málo. Přestože vní-
mám kvalitativní posun ve všech oblas-
tech a ve všech dokončených stavbách,
přesto mohu konstatovat, že se nám
podařilo uskutečnit několik zásadních
a mimořádných kroků, jaké městská část
nemá běžně příležitost realizovat a které -
jak se říká - vstoupí do dějin. Především
Chvalský zámek - dříve břemeno obce,
nyní radost. Před patnácti lety ohrada
hrůzy, kterou zde po svém "hospodaření"
zanechal Státní statek. Každý se může
přesvědčit, jak se areál mění a stává se
příjemným společenským a kulturním
centrem obce. A to teprve nyní přistupu-
jeme k samotné rekonstrukci vlastního
zámku, kde jsme zatím opravili střechu.
Nyní stavbu za 60 milionů korun, které
jsme získali z programů Evropských
fondů, předáváme stavební firmě k rekon-
strukci.To je obrovský úspěch. Škoda, že
Nadace Chvalského zámku, kterou jsme
před patnácti lety založili s úmyslem zís-
kávat prostředky na opravu zámku, dis-
ponuje pouze zanedbatelnými částkami
na dílčí opravy. Naše letitá snaha získat
peníze z grantů hlavního města, které má
na opravu nemovitých památek vyčleně-
ny značné prostředky, vynesla pouze jed-

nou částku 800 tisíc korun. To je žalostné
vysvědčení nejen pro celý systém státní
památkové péče, ale i pro sponzory této
jistě bohulibé a veřejně prospěšné aktivi-
ty.
Dalším zcela zásadním úspěchem, který
provází končící volební období zastupitel-
stva, je stavba divadla, které budeme za
několik dnů otevírat veřejnosti. Jsem rád,
že jsme ho nakonec postavili z našich
peněz, dalo by se bez nadsázky říci -
Horní Počernice sobě!   
A konečně je tu výstavba komerční zóny
v severní části obce, o které se léta mlu-
vilo, ale teprve letos přišel investor, který
na sedmdesáti hektarech buduje smyslu-
plný komerční komplex s náležitými funk-
cemi. Na rozdíl od nahodile vznikajících
skladovacích hal, jak je můžeme vidět
mezi obcemi a městy za hranicemi Prahy
nebo ve Středočeském kraji, kde se
nemůže jednat o výsledek patřičného
územního plánování a důmyslného urba-
nismu.   
Co se týká kanalizace v Horních Počerni-
cích, přece jen jsme na konci volebního
období udělali převratný skok do jiných
čísel, než tomu bylo dlouhá léta před tím.
Naše investorství skončilo rokem 1998,
kdy začala kanalizaci budovat Praha.
Hodnota investic se výrazně nezměnila
tak, jak jsem očekával, až nyní se začíná
situace zlepšovat. Tíží nás problémy
v dopravě, především té průjezdní. Je
dobře, že se začal stavět podjezd na
Chlumecké, který vyřeší komplikovaný
přístup k nákupnímu centru. Co se týká
samotných Horních Počernic, zde může-
me očekávat zlepšení až po vybudování
komunikací v komerční zóně a částeč-
ných nájezdů na vysočanskou radiálu,
které pomohou odklonit tuto dopravu
z obce. 

To je ale úkol pro nové zastupitelstvo
a zároveň závazek cti a ochoty udělat pro
Horní Počernice a jeho občany něco
navíc. Děkuji členům rady a obecního
zastupitelstva, spolupracovníkům a spo-
luobčanům, kteří přispěli k rozvoji naší
obce a neváhali přiložit ruku ke společné-
mu dílu. Nově zvoleným zastupitelům pak
přeji obecnou shodu a mnoho moudrých
rozhodnutí.  

Ivan Liška

Vážení spoluobčané,
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Starosta MČ Praha 20 podle § 15 písmene b zákona
č. 491/2001 Sb., o volbách do zastupitelstev obcí
oznamuje: 

1. Volby do zastupitelstva obcí se budou konat 20.
října 2006 od 14.00 do 22.00 hodin a 21. října 2006
od 8.00 do 14.00 hodin. 

2. Místem konání voleb pro voliče bydlící v Praze 20
- Horních Počernicích jsou volební místnosti: 

č. 762   (01) v:     ZŠ Stoliňská 823
č. 763   (02) ZŠ Stoliňská 823
č. 764   (03) ZŠ Spojenců 1408
č. 765   (04) ZŠ Spojenců 1408
č. 766   (05) MÚ Jívanská 635, zasedací míst-
nost
č. 767   (06) MÚ Jívanská 647, obřadní síň
č. 768   (07) ZŠ Ratibořická 1700
č. 769   (08) ZŠ Ratibořická 1700
č. 770   (09) ZvŠ Bártlova 83
č. 771   (10) Divadlo Horní Počernice
č. 772   (11) Domeček, Votuzská 322
č. 773   (12) ZŠ Chodovická 2250

Oznámení o době a místě konání voleb
3. Voliči bude umožněno hlasování poté, kdy proká-
že svou totožnost a státní občanství České republi-
ky platným občanským průkazem nebo cestovním
pasem. 

4.  Každému voliči budou dodány nejpozději 3 dny
přede dnem voleb hlasovací lístky. Ve dnech voleb
může volič obdržet hlasovací lístky také ve volební
místnosti. Spolu s nimi obdrží volič informační leták,
v němž bude seznámen s údaji potřebnými pro rea-
lizaci volebního práva. Obálka s doručenými hlaso-
vacími lístky je v pravém rohu nahoře označena
adresou a číslem volební místnosti. 

5.  Pro volební kampaň stran městská část nevyhra-
zuje žádné plochy pro vylepení plakátů. 

V Horních Počernicích 27. září 2006 

Bc. Ivan Liška, 
starosta  Městské části Praha 20 - Horní Počernice

INFORMACE Z JEDNÁNÍ ZASTUPITELSTVA
Na zasedání ZMČ, které se konalo 11.9.2006 projednalo ZMČ mimo jiné i tyto záležitosti:

vzalo na vědomí:
-  výsledek hospodaření městské části za
období 1 - 7/2006
-  aktuální stav na účtech MČ
-  informace o přehledu nákladů a zdrojů
financování projektu Rekonstrukce Chval-
ského zámku
- harmonogram pro sestavení rozpo-
čtu městské části na rok 2007
- informace starosty o projednání návrhu
dotačních vztahů hl. m. Prahy k měst-
ským částem na rok 2007 s primátorem
hl. m. Prahy 
- uzavření Smlouvy o půjčce  s Hlavním
městem Prahou v souvislosti s financová-
ním projektu Nové městské centrum
Prahy 20 - kulturní památka Chvalský
zámek
- informace o průběhu a přípravě výstav-
by technické infrastruktury v MČ Praha 20
Horní Počernice v roce 2006
- informace o volbách do zastupitelstev
obcí v říjnu 2006
- aktuální informace k problematice vlast-
nických vztahů k parku a parkovišti Rati-
bořická - Běluňská
- informace o výstavbě kanalizací a komu-
nikací v období 2003 - 2006
-  předložené informace o aktuálním stavu
v hornopočernickém fotbale

schválilo:

- podle hlavy VI. a IX. Statutu hl. m. Prahy
změny a úpravu rozpočtu na rok 2006,
objem příjmů ve výši 180.888,5 tis. Kč
a objem výdajů ve výši 208.413,4 tis. Kč.
- směnu obecního pozemku parc. č.
182/15 o výměře 385 m2 za pozemky
parc. č. 4101/70 o výměře 145 m2 a parc.
č. 4101/10 o výměře  326 m2 za pozemek
parc. č. 4101/97 o výměře 2161 m2, k. ú.
Horní Počernice
- záměr budoucího prodeje části pozem-
ku PK 674 Chvaly o výměře cca 215 m2

společnosti GOLF RESORT ČERNÝ
MOST, a. s. za účelem vybudování a pro-
vozování golfového areálu v lokalitě mezi
k. ú. Dolní Počernice, Horní Počernice
a Černý Most za kupní cenu ve výši sta-
novené znaleckým posudkem 
- uzavření smlouvy o smlouvě budoucí
kupní do doby vyhotovení geometrických
plánů a vydání stavebního povolení na
stavbu golfového hřiště nejpozději do
30.1.2007
- rovnocenné směny bez doplatku, obec-
ních pozemků parc. č. 4129/224 o výmě-
ře 642 m2 a parc. č. 4129/226 o výměře
87 m2 za pozemek společnosti AUTOGAS
CENTRUM, s. r. o., parc. č. 4129/225
o výměře 2.091 m2, vše v k. ú. Horní
Počernice
- prodej pozemků parc. č. 4036/40
o výměře 1109 m2, 4036/45 o výměře

585 m2, 4036/117 o výměře  604 m2 a ide-
álního spoluvlastnického podílu ve výši
1/2 k pozemku parc. č. 4036/184 o cel-
kové výměře 2473 m2 v k. ú. Horní Počer-
nice 
- prodej pozemků parc. č. 3987/1 o výmě-
ře 448 m2 a parc. č. 3987/2 o výměře
127 m2 v k. ú.Horní Počernice 

souhlasilo:
- se záměrem vytvoření centra volnočaso-
vých aktivit a lezeckého centra  v rozsahu 
předloženého návrhu a dle podmínek
památkářů a dopravních odborníků
- se záměrem bezúplatného převodu
pozemků v k. ú. Horní Počernice, bezpro-
středně souvisejících s Pražským silnič-
ním okruhem na Ředitelství silnic a dálnic
ČR

nesouhlasilo:
- se záměrem prodeje části obecního
pozemku parc. č. 3465/4  o výměře cca
72 m2

uložilo:
- zajistit potřebnou projektovou a mana-
žerskou přípravu projektu k podání
v rámci 5. kola výzvy JPD

Ing. Eva Novosádová,
tajemnice ÚMČ Praha 20
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ODBOR SOCIÁLNÍCH VĚCÍ A ZDRAVOTNICTVÍ

ODBOR ŽIVOTNÍHO PROSTŘEDÍ A DOPRAVYODBOR MÍSTNÍHO HOSPODÁŘSTVÍ

Hornopočernický zpravodaj

ODBOR ŠKOLSTVÍ A KULTURY

Nepovolené odstranění stromů u prodejny PLUS
Chceme tímto informovat občany o nepovoleném odstranění
pěti krásných zdravých habrů ze zelených pasů vedle parko-
viště prodejny PLUS v sobotu 19. srpna 2006. Městské části se
dosud nepodařilo zjistit, kdo a z jakého důvodu stromy odstra-
nil. Pokud by někdo mohl poskytnout informace v této záleži-
tosti, budeme velice rádi. 

Jaroslav Píša, vedoucí MH

Dotazníky komunitního plánování 
Ráda bych poděkovala všem, kteří si udělali čas na vyplnění a
odevzdání dotazníků komunitního plánování sociálních služeb.
Dotazníkové šetření probíhalo od 5. do 22. září. V současné
době vyplněné dotazníky pro městskou část zpracovává spo-
lečnost Agora CE, která má v této problematice dlouholeté zku-
šenosti. O jejich profesionalitě svědčí i to, že vyhrála spolu se
společností Komunitní plánování o.p.s. zakázku na školení
městských částí Prahy v zavádění komunitního plánování. 
Výsledky z dotazníkového šetření budou dále zpracovány v
pracovních skupinách, jejichž členové budou včas informováni
o další pracovní schůzce. Veřejnost a zájemce budeme infor-
movat v dalším čísle HPZ.

Ing. Monika Brzkovská
vedoucí odboru soc. věcí a zdravotnictví 

Počty žáků v základních a mateřských školách v  MČ Praha 20 ve školním roce 2006/2007  
Škola                Počet tříd   Počet žáků     Prvních tříd   Spec. tříd    žáků spec. tř.    žáků v 1. třídě Průměr žáků ve tř.
Chodovická    20          488             2 0 0 44 24,2
Ratibořická    22           593             3 0 0 74 27
Stoliňská       14           347             1 1 15 30 26
Spojenců        5          131              1 0 0 30 26,2
celkem         61           1559             7 1 15 178 25,5

Mateřská škola           Počet tříd Počet dětí přijatých Z toho nově na třídu Průměr dětí 
U Rybníčku                      5                            110 36 22
Chodovická                     8                            214                     90 26,7
Spojenců                         4                            104                     43 26
Celkem                          17                           428                    169 25,2

Eva Déduchová, odbor školství a kultury

Znovu o komunitním plánování sociálních služeb
V Hornopočernickém zpravodaji č. 9 vyšel článek paní Bedná-
řové o komunitním plánování sociálních služeb (KPSS). Je zde
uvedeno, že dle názoru a zkušeností pisatelky a názoru jiných
starších lidí se v MČ Praha 20 až tak moc vylepšovat nemusí. 
Komunitní plánování sociálních služeb se netýká jen jedné sku-
piny obyvatel, do které paní Bednářová patří. Nesmíme zapo-
mínat na velkou skupinu rodin s dětmi, mládež, osoby ohrože-
né závislostmi, dva svazy zdravotně postižených, ohrožené
osoby s malými dětmi, na seniory a další. Pro všechny tyto sku-
piny je třeba komunitně plánovat. Nejedná se také jen o sou-
časný stav, ale plány na další léta. 
Chtěla bych na vysvětlení upřesnit, že právě dotazníky, o kte-
rých paní Bednářová píše, jsou výsledkem práce komunitního
plánování sociálních služeb. Tyto dotazníky nám pomohla
vytvořit a zpracování šetření provede AGORA CE, která také
náklady na tuto akci uhradí. 
Nebudeme-li mít potřebu služby rozšiřovat a zlepšovat, nebu-
deme mít možná ani možnost získat od Magistrátu hlavního
města Prahy nebo od Evropské unie další finanční prostředky. 
Jsem přesvědčena, že zapojení do KPSS přinese obyvatelům
Horních Počernic zlepšení současné péče a zkvalitnění života. 
Ilona Juklová, členka TRIÁDY za zdravotně postižené a seniory

Proč komunitně plánovat na Praze 20
Městská část Praha 20 se již přihlásila k principům komunitního
plánování sociálních služeb. Přínos komunitního plánování
sociálních služeb (KPSS) je v mnoha směrech. Pro Úřad měst-
ské části, pro poskytovatele sociálních služeb i občany je urči-
tě nejdůležitější předpokládané navýšení kvality života občanů
a uživatelů sociálních služeb (seniorů, zdravotně postiženích,
mladých rodin s dětmi, atd.). 
Cílem KPSS je efektivní, vhodný a fungující systém potřebných
sociálních služeb pro místní občany. Výsledkem by mimo jiné
měl být Komunitní plán, který bude sloužit jako nástroj pro udr-
žitelný rozvoj sociálních služeb v místě. Samozřejmě, že od
výstupů KPSS se bude odvíjet i financování zmíněných služeb.
Výše zmíněné logicky přispěje k zlepšení práce zaměstnanců
úřadu i poskytovatelů sociálních služeb.
Čím více se zapojí všichni občané a uživatelé sociálních služeb,
tím více budou služby odpovídat vašim potřebám. Proto jsme v
dubnu letošního roku uspořádali veřejné setkání, oslovili jsme
občany Horních Počernic i skrze dotazníkové šetření, jehož
výstupy zpracuje nezávisle Agora Central Europe a MČ Praha
20 získá další potřebné informace k efektivním a kvalitním soci-
álním službám.
Dosavadní aktivity konané pro KPSS na Praze 20 neznamenají
žádné finanční zatížení pro obecní pokladnu. Ilona Juklová (za
uživatele), Ing. Monika Brzkovská (za úřad, zadavatele) i Mgr.
Mariana Koláčková (za poskytovatele sociálních služeb) jako
koordinační tým KPSS dělají veškerou činnost v rámci dobro-
volné práce nebo jako součást dosavadní pracovní náplně.
Také vzdělávání koordinačního týmu, uspořádání veřejného set-
kání i dotazníkové šetření s následnou analýzou potřeb uživa-
telů neznamená pro obyvatele ani městskou část jako takovou
žádné finanční zatížení - vše je hrazeno v rámci projektu Vzdě-
lávání účastníků komunitního plánování hl. m. Prahy, Městské-
ho centra sociálních služeb a prevence v partnerství s Komunit-
ním plánováním, o. p. s. a Agora Central Europe, o. p. s.
Jsme rádi, že Prahu 20 lze označit za rostoucí, mladou a klid-
nou část Prahy v porovnání s podmínkami na jiných městských
částech hlavního města. Bylo by ale nezodpovědné stavět se
proto ke KPSS jako k metodě, kterou nepotřebujeme. Naopak,
tím jednodušeji se nám bude proces startovat, pokud nemáme
akutní problém. Nejsme tlačeni, abychom přišli s řešením něja-
ké tíživé sociální otázky. V budoucnu nikdo nezaručí, že se naše
čtvr
 nezmění už tím, že počet obyvatel roste prakticky ze dne
na den. A se změnami třeba přijdou nové sociální potřeby oby-
vatel. Kontaktní osoby pro KPSS na Praze 20:
Ilona Juklová, Zdravotně postižení, Klub důchodců
Ing. Monika Brzkovská, ÚMČ Praha 20, 271071640,
monika_brzkovska@pocernice.cz
Článek zpracovala Mgr. Mariana Koláčková, 
SKP Horní Počernice, 281091715, kolackova@skphopo.cz

Ing. Monika Brzkovská,
vedoucí odboru soc. věcí a zdravotnictví 
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V záznamech z roku 1955 se můžeme
dočíst například následující:

Uvedený rok přinesl mnoho slavnostních
okamžiků při vzpomínkách 10. výročí
hrdinného odporu proti okupantům v
Pražském povstání a ukončení fašistické
okupace.
Úvodní slavnost začala 5. května zasedá-
ním MNV, na kterém s národními písněmi
vystoupil dětský pěvecký sbor první osmi-
leté školy za řízení pana učitele Kapellera.
Na závěr zpíval pěvecký sbor osvětové
besedy čtyři slavnostní sbory našich
předních hudebních skladatelů za řízení
téhož sbormistra.
V sobotu 7. května položili představitelé
obce za účasti občanů květinové dary k
pomníkům a památníkům obětí a padlých
v obou světových válkách. Tentýž den o
17. hodině se školní mládež a sportovci
zúčastnili běhu vítězství. Tra
 vedla od
budovy MNV po uzavřené státní silnici
dvěma proudy směrem ku Praze až k
bývalému závodu Fruta a směrem na
Poděbrady až k bývalému kinu.
Hlavní oslava se konala 8. května a hrál
zde symfonický orchestr závodního klubu
Avia Čakovice z děl Dvořáka, Smetany  a
Čajkovského. Oslavy skončily 12. května
Čapkovou Matkou v podání divadelního
souboru Avie z Čakovice.
*
Od 1. dubna byl uveden do provozu auto-
matický telefonní provoz v rámci pražské
telefonní sítě. Do té doby bylo možné
uskutečňovat spojení jen prostřednictvím
pošty. Volající oznámil poště telefonní
číslo volaného a ta provedla požadované
spojení. Telefonování se tak velmi zrychli-
lo. Od 1. srpna byla na křižovatce dneš-
ních ulic Náchodská a Jívanská umístěna
první telefonní budka jako veřejná hovor-
na s příslibem, že další budou zřízeny
také v původních obcích Chvaly a Své-
pravice.
*
Od 1. července převzal MNV od komu-
nálních služeb Praha - sever do vlastní
správy  vylepování plakátů. K tomu účelu
sloužilo v obydlených částech obce 35
vývěsných tabulí. Pracovník MNV s polo-
denním pracovním úvazkem na nich
umis
oval plakáty za poplatek určený
sazebníkem podle velikosti plakátu a
doby jeho umístění. Současně byl vydán
zákaz vylepovat vlastní plakáty samotný-
mi občany.
*
Zlepšení dopravy a bydlení přinesla úpra-
va okresní silnice vedoucí ze Chval do
Svépravic, která byla částečně rozšířena
a hlavně dostala bezprašný povrch. Úpra-
vy okolí se prováděly ještě v následujícím
roce.
*

Funkci správce osvětové besedy, kultur-
ního zařízení MNV, byl pověřen místní uči-
tel Karel Fatka. V tomto roce vedla osvě-
tová beseda divadelní kroužek s šesta-
dvaceti členy, pěvecký s dvaadvaceti a
hudební, kde byl čtrnáctičlenný dechový
orchestr a kvarteto. Do baletního kroužku
docházelo 60 dětí, v hudebním se vzdělá-
valo 51 a v jazykových kroužcích se učilo
90 dětí.
Kromě již uvedených divadelních před-
stavení a koncertů při oslavách 10. výročí
osvobození organizovala osvětová bese-
da a její soubor řadu dalších představení;
pro děti například Zlatá brána otevřená,
pro dospělé Kudy kam, Vdavky Nanynky
Kulichovy nebo Divá Bára. Děti z chvalské
školy zahrály pod vedením paní učitelky
Vávrové Strakonického dudáka, koncer-
tovali žáci hudební školy teprve před
rokem založené, velký ohlas měl také
koncert pěveckého sboru Křížkovský z
Prahy - Karlína a koncert hostů z Karlín-
ského divadla s operetními melodiemi.
*
V částech ulic dnešní Běchorské a Vyso-
kovské byla vybudována kanalizace pro
povrchovou vodu v celkové délce 1100
metrů. Asi třetina délky byla hloubena v
tvrdé skále a náklady vzrostly na 74.300
korun. Hodnota provedeného díla byla
oceněna na 297.600 korun. Při hodnoce-
ní akcí v rámci okresní soutěže přinesla
tato stavba naší obci umístění na prvním
místě a jako odměnu rozhlasový přijímač.
*
Závěrečné stránky zápisů z roku 1955
jsou věnovány některým statistickým
údajům, které dokreslují tehdejší život v
obci. Narodilo se 146 dětí, zemřelo 74
osob. Přistěhovalo se 108 osob, takže
oproti roku 1953, kdy měla obec 7796
obyvatel, jich na konci roku 1955 bylo už
přes osm tisíc. V obci bylo 1737 očíslova-
ných domů, 20 domů nouzových, 60
domů ještě bez přiděleného čísla v
důsledku neprovedené kolaudace, ale již
obydlených. Celkový počet domů byl
tedy 1817.
*
Poprvé je v tomto roce v záznamech uve-
den výsledek hospodaření MNV. Z celko-
vého dosaženého příjmu ve výši
857.409,76 Kčs bylo na zabezpečení roz-
vojových úkolů vydáno celkem
828.178,55 korun. Výdaje prostřednictvím
odborů MNV jsou uvedeny takto: země-
dělství 6.925 Kčs, místní hospodářství
189.181,46 Kčs, školství 453.625,99 Kčs,
kultura 18.905,93 Kčs, zdravotnictví
74.841,60 Kčs, vnitřní správa 81.021,97
Kčs a vodní hospodářství 3.676,60 Kčs.
U školství bylo poznamenáno, že na
národní škole propadl pouze jeden žák.
Na první osmiletce prospělo 50 žáků s
vyznamenáním a 22 propadlo, na druhé

osmiletce 32 prospělo s vyznamenáním a
25 propadlo. Závěrečné zkoušky na první
osmiletce konalo v tomto roce 57 žáků, z
nich 19 s vyznamenáním, na druhé 52
žáků, z nich 14 s vyznamenáním. Ve škol-
ním roce 1954/1955 bylo v mateřských
školách 120 dětí, v národních 215, v 1.
osmiletce 488 žáků a v druhé 380 žáků.
*
Druhým rokem po měnové reformě činilo
nájemné z jedné místnosti průměrně 20 a
ze dvou místností 40 Kčs. Nájemné se
zvyšovalo u bytu s ústředním topením
nebo v případě samostatného domku
tvořícího bytovou jednotku. Těchto přípa-
dů však bylo v obci poskrovnu. 
Za odběr 1 KWh elektrického proudu se
platilo podle spotřeby od 80 haléřů do
1,40 Kč. Rodiny se zvláštními sociálními
poměry a které měly akumulační kamna
platily za 1 KWh 40 haléřů. Za 1 KWh
motorového proudu se platilo 52 haléřů.
Cena 1 q hnědého uhlí podle jakosti se
pohybovala od 11,60 do 15,60 Kčs, čer-
ného uhlí od 17,20 do 21 Kčs a palivové-
ho dříví od 20 do 24 Kčs.

Ing. Hubert Antes, kronikář

Co ještě bylo zaznamenáno - 28. putování časem

Benefiční představení 
pro Chráněné bydlení na Xaverově

Babka Chňapka
na motivy anglické lidové pohádky

v podání divadelního souboru 
Buchty a loutky

Dramatizace, výprava, hudba a režie:
Vít Brukner a Zuzana Bruknerová
Hrají: Zuzana Bruknerová a Vít Brukner
Do milého a pěkně uklizeného domeč-
ku tří medvědů vtrhla babka. "Brukev,
celer, ryngle, hrách, ryzec, kotrč -
mějte strach!" Přišla a neza
ukala na
dveře, protože na dveře 
ukají jenom
hodné babky. Zlá babka Chňapka
vlezla do domu oknem a rázem je
všechno vzhůru nohama...

Kde? V Divadle Horní Počernice
Kdy? V neděli 19. listopadu 2006 

začátek v 15 hodin
Představení je určeno 

pro děti od tří let.

Rezervace vstupenek 
na tel: 777 218 162 (včetně sms),

email: becka.libor@seznam.cz
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92 Kabátová Emilie
91 Vlachová Anežka
90 Zlatníková Josefa

Schusterová Marie
87 Králová Věra
86 Kotrbatá Růžena

Vytlačil Josef
Hrušková Anna
Vrzal Eduard

84 Šafářová Marie
83 Šafaříková-

Pštroszová Margita
82 Cestrová Růžena

Vlachová Věra
81 Pecharová Marcela

Burian Jaromír
Šantrůčková Marta

Všem pøejeme hodnì zdraví, štìstí a spokojenosti

80 Hájková Hana
Rubeš Vladimír
Trpišovská Olga
Volek Karel

75 Honsa Milan
Čížek Zdeněk
Šefčík Zdeněk
Mrkvička Jindřich

O činnosti ZO Svazu
tělesně postižených
v 1. pololetí 2006
V prvním pololetí letošního roku se
základní organizaci Svazu tělesně posti-
žených v Horních Počernicích podařilo
realizovat řadu zajímavých akcí: návštěvy
divadel, přednášky, výlety, zájezdy,
výstavy. Díky panu Jehlářovi, který tento
úsek činnosti spravuje a zabezpečuje
vynikající lektory a průvodce, zájem
členů a jejich účast na akcích stále stou-
pá. Obětavě pomáhá také naše členka
Liduška Kovaříková, která vybírá v diva-
dlech vhodné programy. Obvodní výbor
STP se každoročně snaží vyhovět všem
zájemcům z naší organizace o rekondič-
ní pobyty. Letos se uskutečnily dva, první
v Zlenicích u Chocerad, druhý začátkem
září v Kytlicích na severu Čech. Pobyty
spojené s odpovídajícím pohybem v pěk-
ném prostředí dodávají účastníkům nové
potřebné síly. Všem, kteří by se chtěli stát
našimi členy, doporučujeme navštívit
naše setkání, která se konají každé úterý
od 14 do 16 hodin v suterénní zasedací
místnosti MÚ. Těšíme se na vás.

Oldřich Abt, předseda ZO STP

Máme to štěstí téměř každého čtvrt roku
přivítat nové občánky Horních Počernic
na slavnostním vítání v naší obřadní síni
obecního úřadu. Každá taková milá příle-
žitost znamená nejen první kontakt
nových občánků s představiteli městské
části, ale také přírůstek hornopočernic-
kých občanů o téměř tři desítky dětí. Však
nám také počet občanů pravidelně stou-

Diamanty jsou věčné

Před několika dny oslavili manželé Olga a
Josef Mikovi diamantovou svatbu. Celá
rodina se sešla na zahradní oslavu v Hor-
ních Počernicích, kde Olga a Josef žijí již
od narození. Společně se svými dětmi a
vnoučaty vzpomínali na svatební den
před 60 lety, kdy si 21. září 1946 řekli své
ANO v kostele Sv. Ludmily na Chvalech.
Tehdy jim bylo něco přes dvacet let a
oddával je oblíbený farář František Štve-
rák. „Díky lásce, toleranci a vzájemné
úctě nám to tak dlouho vydrželo,“ říkají
štastní manželé Olga a Josef Mikovi.

Naši jubilanti narození v øíjnu

Informace pro rodiče dětí ve
věku od 4 do 6 let

Dodatečný zápis  
do MŠ Chodovická

Na základě zvýšené poptávky rodičů
o umístění dětí v mateřských školách
v Horních Počernicích rozhodla  Rada
MČ Praha 20 - Horní Počernice na
svém zasedání  dne 21. září 2006, že
se otevře další třída v Mateřské škole
Chodovická 1900. Předpokládaný ter-
mín otevření této třídy je 1. ledna 2007.
Rodiče, kteří mají zájem o umístění
dítěte v této mateřské škole, si mohou
vyzvednout přihlášku na odboru škol-
ství a kultury MČ Praha 20, Jívanská
635 do 31. října 2006. 

Eva Déduchová, 
odbor školství a kultury

pá a lze očekávat, že nejbližší oficiální
statistika přinese již překročení hranice 14
tisíc našich obyvatel. Všichni účastníci
těchto příjemných obřadních chvilek si
domů odnášejí hezké zážitky i fotografie
na památku. Nejinak tomu bylo i v přípa-
dě rodiny Škrétových v úterý 19. září
letošního roku. 

občansko-správní odbor

Vítáme nové občánky Horních Počernic

Novou občankou Horních Počernic je také Veronika Škrétová. 
Foto Marie Lukášová
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Těsně před otevřením
kamenného divadla…
Letošní sezóna počernických divadelníků
byla mimořádně úspěšná: tři dětské a dvě
dospělé premiéry, které svou výpravou a
technickým zázemím snesou srovnání s
profesionálním divadlem. Velkým úspě-
chem byla nominace našeho divadelního
představení na festival amatérského diva-
dla Jiráskův Hronov. A to vše díky grantu
a podpoře místního zastupitelstva MČ
Praha 20. Dobře si uvědomujeme, že ne
všude mají ochotníci takovou podporu, a
proto se snažíme odvést dobrou práci a
naše diváky nezklamat. 
Skončily prázdniny a všechny, kteří mají
rádi divadlo, čeká slavnostní okamžik -
otevření nového prvního kamenného
divadla v Horních Počernicích. Jsme poc-
těni možností zúčastnit se slavnostního
otevření dvěma představeními pro děti a
dvěma pro dospělé. A protože tato chvíle
je jistým předělem v naší divadelní čin-
nosti, rádi bychom poděkovali všem čle-
nům místního zastupitelstva v čele se sta-
rostou Ivanem Liškou a zejména našemu
předsedovi a hereckému kolegovi Tomáši
Kádnerovi.

Jana Sůvová, jménem 
Divadelního sdružení Horních Počernic

Votuzská 322, Praha 20 - Horní Počernice, 
tel., fax: 281 920 339, 281 920 326

e-mail: divadlo@pocernice.cz, www.kcdomecek.com

KKCC  DDOOMMEEČČEEKK

Čtvrtek 9. listopadu v 18 hodin

KONCERT UČITELŮ 
Základní umělecké školy Horní Počernice

Sobota 11. listopadu ve 14 hodin

JAK SE DÍVAT NA BALET…
Vystoupení žáků Baletní školy Jána
Němce

Sobota 11. listopadu v 19.30 hodin

ŠEST ŽEN JINDŘICHA VIII.
Hudební revue z dílny J. Suchého a J.
Šlitra uvádí Hoffmannovo divadlo Uher-
ské Hradiště.

Pátek 17. listopadu v 19.30 hodin

ŠTIKA K OBĚDU
Hrůzostrašná komedie o tom, že kdo jiné-
mu jámu kopá…
Účinkují Květa Fialová, Libuše Švormová,
Na�a Konvalinková a Václav Postráne-
cký.

Neděle 19. listopadu v 15 hodin

Benefiční představení 
pro Chráněné bydlení na Xaverově
Účinkuje DS Buchty a Loutky

Pátek 24. listopadu v 19.30 hodin

LAKOMEC
Slavná Molierova satirická komedie
o náruživé závislosti na mamonu v podá-
ní divadla AHA.

Změna programu vyhrazena.

Vážení a milí diváci, těšíme se na vás při
všech představeních první divadelní sezó-
ny v nově otevřeném divadle, během níž
uvedeme celý současný repertoár domá-
cího divadelního souboru Právě začíná-
me a příležitost dostanou i Počerníčci. Při-
pravený je výběr zajímavých představení
mimopražských ochotnických souborů
a profesionálních divadel. Divadlo bude
samozřejmě sloužit i dalším organizacím
a spolkům k prezentaci jejich činnosti.
Těšit se můžete na několik koncertů ZUŠ
Horní Počernice, vystoupení Baletní školy

DOPLŇUJÍCÍ
ZÁPIS DO KURZŮ
Upozorňujeme všechny zájemce, že
ještě během měsíce října 2006
mohou obsadit volná místa v kur-
zech na letošní školní rok. Informo-
vat a zapsat se můžete každé pon-
dělí, úterý a středu od 16 do 18
hodin v KC Domeček ve Votuzské
ulici.

Nabízíme:
Angličtinu, němčinu, ruštinu pro
dospělé, angličtinu, němčinu, rušti-
nu, kurz praktického kreslení a gra-
fické techniky a taneční studio pro
děti a mládež.

Bližší informace o termínech kurzů
a cenách vám rádi podáme osobně,
najdete je také na 

www.kcdomecek.com

Připravujeme v divadle:

Jána Němce, benefiční představení Chrá-
něného bydlení na Xaverově a další kul-
turní a společenské akce.
Základem úspěchu každého divadla ale
vždy byli a jsou spokojení diváci. Věřím,
že spolu s námi pomůžete Divadlu Horní
Počernice najít si své místo v kulturní
nabídce naší obce a prožijeme společně
hodně krásných večerů. S radostí také
přivítáme všechny vaše náměty a připo-
mínky týkající se provozu divadla.

Hana Čížková, ředitelka

Jarmil Škvrna ve hře Lakomec
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AKTUALITY Z DOMU DĚTÍ A MLÁDEŽE

Ratibořická 1899/32, 193 21 Praha 20 - Horní Počernice
tel.: 281 925 264, fax: 281 925 948, 

e-mail: ddm-hp@ddm-hp.cz, www.ddm-hp.cz

DDDDMM

Školní rok 2006/2007 jsme zahájili s dalšími příjemnými změnami. Poslední prostory, které nebyly
nově upraveny, byly keramické ateliéry. Přes prázdniny se nám ale podařilo tyto místnosti  obnovit,
nově vymalovat, zařídit krásnými regály, doplnit novými světly a položit nové podlahové krytiny. Mys-
líme si, že si naše děti a jejich lektoři tyto účelně a moderně zařízené prostory zasluhují a že se jim
bude dobře tvořit.

Mgr. Kateřina Francová, ředitelka DDM
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Knižní novinky
Upozorňujeme na některé nové tituly v naší knihovně:

Dům dětí a mládeže, středisko Místní veřejná knihovna, Náchodská 754, 193 21 Praha 20, 
tel.: 281 921 587, e-mail: knihovna@ddm-hp.cz

KKNNIIHHOOVVNNAA

František Šmahel
Cesta Karla IV. do Francie

Cesta Karla IV.
p ředs tavu je
v domácí
medievalistic-
ké literatuře
dílo vskutku
v ý j i m e č n é .
Autor poslední
velkou diplo-
m a t i c k o u
cestu císaře
Karla IV. pojal

jako dialog mezi textem a obrazem, mezi
dobovými relacemi kronikářů s reportáž-
ními vyobrazeními iluminátorů rukopisů
francouzské provenience. Díky novým
objevům se autorovi dokonce podařilo
vizuálně sledovat cestu Karla IV. do Fran-
cie téměř krok za krokem. V první části
knihy se autor pokouší odhalit vnitřní
souvislosti mezi Karlovým mládím ve
Francii, politickými i reprezentačními
aktivitami Jana Lucemburského na
pařížském dvoře v první polovině 14.
století či Karlovými postoji ve stoleté
válce a podobou i účelem pařížských
slavností na počátku roku 1378. V závě-
ru pak detailním způsobem analyzuje
odezvy pařížské schůzky "dvou Karlů".
Druhá část knihy, opět vystavěná na
dobových pramenech i vyobrazeních,
obsahuje více než desítku jedinečně
vystavěných etud, v nichž autor na
základě nejnovějších poznatků archeo-
logie, kulturní antropologie či ikonogra-
fie rozkrývá způsob organizování králov-
ských slavností a banketů, ubytovávání
jejich hostí, vztah lidí a koní, způsoby
stolování, recepty pokrmů, které Karel
a jeho družina v Paříži pojídali, význam
ostatků pro panovnickou reprezentaci,
dobovou módu, hygienu i kurtoazii dvor-
ských gest.

Václav Vokolek
Exily a úkryty v české krajině

Kniha je útvarem na pomezí eseje
a umělecké publicistiky. Jejím tématem
jsou úkryty a skrýše, kde vznikala, pěsto-
vala se a uchovávala česká kultura, myš-

Milí naši čtenáři,
V minulém čísle HPZ jsme vás upozornili
na Dny francouzské kultury, která se
uskuteční ve dnech 10. - 12. října 2006.
Dovolte, abychom vás seznámili s pro-
gramem: 10. října bude v 17.30 hodin
slavnostní zahájení, při kterém se nejdříve
pozastavíme nad některými osobnostmi
a událostmi, které v minulosti charakteri-
zovaly česko-francouzské vztahy a mají
dopad i pro naši současnost.
Hlavním programem pak bude vystoupe-
ní šansoniérky Evy Kříž-Lifkové v pořadu
převážně hudebním nazvaném Provance
– má láska s hudebním doprovodem kla-
víristy Milana Dvořáka. Chybět nebude
ochutnávka francouzských vín a sýrů. 
Ve středu 11. října začneme již v 10 hodin,
a to doprovodným programem pro stu-
denty našich škol. Kromě hudebního
pořadu Procházka hudební zahradou
Francie hudebníků Tomáše Najbrta
a Michaela Pospíšila se budou moci
popasovat v soutěží Co víš o Francii?
Večerní program, který začne v 17.30
hodin, bude literární a proložen skladba-
mi klasické hudby francouzských autorů.
Studenti SOŠ pro EU v Lipí předvedou
pásmo Pocta Robertu Desnosovi. Tento
francouzský básník byl v Paříži pro svou
odbojovou činnost koncem války odhalen
gestapem a poté převezen do koncent-
račního tábora v Terezíně. Tam ho objevil
mezi mnohými vězni student medicíny
Josef Stuna a spolu s ošetřovatelkou Ale-
nou Tesařovou se snažili pomáhat mu
v boji se smrtelnou nemocí. Materiály pro
tento pořad nám poskytl Francouzský
institut v Praze. V 21 hodin se uskuteční
koncert skupiny Jagabab Francouzská
středověká hudba.
Čtvrtek 12. října od 10 hodin bude opět
patřit studující mládeži. Přij�te se podívat,
pořad je skutečně zajímavý.
Po celou dobu Dnů francouzské kultury,
které se budou odehrávat na špejcharu
Chvalské tvrze, bude k dispozici výstava
Tour de France a výstava knih z naší kni-
hovny, které souvisejí s francouzskou kul-
turou. Pozvání přijal i ředitel vydavatelství
Garamond Mgr. Petr Himmel. Zde budete
mít možnost seznámit se nejen s jmeno-
vaným vydavatelstvím, které vydává pře-
vážně frankofonní literaturu, ale můžete si
knihy také koupit.
Po celou dobu s námi budou hosté
z Mions, kteří do programu také přispějí.
Všechny vás srdečně zveme na všechna
přátelská setkání. Vstup je volný, doporu-
čujeme společenské oblečení. Podrobné
informace najdete v knihovně. 

lení a víra.
M a p u j e
e x i l y
v české kra-
jině, do
nichž byli
jejich oby-
vatelé nuce-
ni se úchylit,
a
 už byly
d ů v o d y
j a k é k o l i ,

avšak vždy nějak souvisely s okleš
ová-
ním umělecké a osobní svobody. Takto
si nacházeli úkryty v české krajině,
v jejím geografickém, ale i duchovním
prostoru například členové Jednoty bra-
trské na hoře Karmel u Boleslavi, filozof
František Matouš Klácel poblíž zámku
Liběchov, autorův otec Vladimír Vokolek
v Rychnově u Děčína, básník Ivan Slavík
v Hořovicích, Emil Juliš v Mostu nebo
Jakub Deml v Tasově.

Michaela Zindelová, 
Marie Formáčková
Vysoká škola bontonu

Hlubší znalosti
společenské-
ho chování se
nikde nevyu-
čují, a právě
proto vám
v každoden-
ních situacích,
se kterými se
p o t k á v á t e ,
může pomoci
našich rov-
ných 500 tipů

a rad. V různých časových pásmech
zeměkoule se můžete setkat s tím, že co
my považujeme za velmi slušné v naší
společenské kultuře, může být jinde
velmi neslušné (přesnost zachování ter-
mínu, barva oblečení, ale také pouhé
gesto). Čas pokročil a geniální Spole-
čenský katechismus Jiřího Gutha-Jar-
kovského přece jen nepokrývá všechny
okolnosti, do kterých se můžete snadno
a rychle dostat. Tato kniha ano.

Božena Beňová, vedoucí knihovny
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JJUUBBIILLEEUUMM

Dlouhý čas od založení dobrovolného
hasičského sboru na Chvalech byl
vyplněn navýsost prospěšnou prací
místních hasičů. Za 128 let se zde
vystřídalo několik generací lidí, kteří
se rozhodli udělat něco pro veřejnost
a svou obec. S myšlenkou založit
sbor hasičů na Chvalech přišel teh-
dejší starosta Josef Chytráček, který
byl také zvolen prvním předsedou

a současně velitelem. První dobrovol-
níci museli mít opravdu hodně síly
a nadšení, aby pro svou myšlenku
získali i ostatní. Založili ale života-
schopné sdružení lidí, kteří ve sboru
vydrželi většinu svého života a ocho-
tu dělat něco pro druhé předávali
svým dětem. Ne jinak tomu bylo
v rodině Zdeňka Kupra, který je nej-
déle sloužícím jednatelem sboru dob-
rovolných hasičů v České republice,
a letos v červenci oslavil 85. naroze-
niny. K významnému životnímu jubi-
leu mu přišli přát kolegové a přátelé
hasiči, přišel i starosta Ivan Liška.   

Kuprův rod zapustil ve Chvalech hlubo-
ké kořeny; také František a Josef Kupro-
vi patřili v roce 1878 k zakladatelům

K 85. narozeninám Zdeňka Kupra 
místního dobrovolného hasičského
sboru. Domek na Chvalech, ve kterém
Zdeněk Kupr žije od dětství, postavil
jeho dědeček. Na Chvalech chodil do
školy, do měš
anky v Karlíně, poté
absolvoval veřejnou obchodní školu na
Královských Vinohradech. Po celou
dobu dojížděl z Horních Počernic do
Prahy vlakem, který měl zvláštní vůz pro
školní mládež. Vlaková tra
 přes Vysoča-

ny, Libeň - dolní nádraží a zastávku
v Karlíně nad starým korytem Vltavy
u přístavu je už dávno minulostí, stejně
jako zbourané Denisovo nádraží. Ještě
před válkou začal Zdeněk Kupr pracovat
v obchodě svého otce Stanislava, který
byl také po celý život činným členem
hasičského sboru. V té době se zvyšo-
vala povinnost obcí starat se o požární
ochranu, proto se Zdeněk Kupr ochotně
zapojil do práce v místním hasičském
sboru, jako strojmistr se staral o jeho
techniku a v roce 1948 se ujal funkce
jednatele. Po druhé světové válce získal
sbor po německé armádě auto Opel
Blitz, se kterým najezdil pro potřeby
hasičů i obce stovky kilometrů. Vůz byl
půjčován filmařům, sboru vydělával
potřebné peníze, ale při posledním

ZUŠ Horní Počernice 
srdečně zve 

na  
Koncert žáků ZUŠ 

ke 100. výročí narození 
Jaroslava Ježka 

v pondělí 23. října v 18 hodin
v Galerii 14, náměstí Plukovníka Vlčka

686, Praha 9 - Černý Most 

Hudební večer 
v pondělí 30. října v 18 hodin

v sále ZUŠ, Ratibořická 30, 
Praha 20 - Horní Počernice

Koncert učitelů ZUŠ
ve čtvrtek 9. listopadu v 18 hodin

v Divadle Horní Počernice

Informace na www.zus-hp.cz

natáčení shořel. Nahradila ho Praga RN,
která dostala pro hasiče typickou červe-
nou barvu a kromě svého účelu byla po
určitou dobu používána také ke sběru
a odvozu kovového šrotu v obci. 
Po skončení soukromé obchodní čin-
nosti si Zdeněk Kupr našel místo v admi-
nistrativě, kde pracoval až do penze. Je
nejstarším jednatelem hasičského sboru
v České republice; funkci vykonává už
neuvěřitelných 58 let. Souběžně však
působil řadu let také jako jednatel
Okresní hasičské jednoty Praha - sever
a předseda revizní komise na Praze 9.
Ani v pětaosmdesáti ale rozhodně neza-
hálí. Pečlivě opatruje archiv sboru a veš-
keré písemnosti spojené s jeho činností.
Vše v dokonalém pořádku, ve složkách
podle jednotlivých let. Už nyní pracuje
na přípravách výstavy, která se uskuteč-
ní za dva roky, kdy bude chvalský sbor
dobrovolných hasičů slavit 130 let od
svého založení.  
V roce 1878, kdy vznikl první sbor dob-
rovolných hasičů v tehdejší obci Chvaly,
jsme byli součástí c.k.monarchie. Nebyl
zde elektrický proud ani automobil,
technika na počátku byla více než
skromná. Ale začínalo se s nadšením,
a hned od počátku dbali hasiči kromě
svých povinností o čilý společenský
život. O tom všem se můžeme dozvědět
také proto, že vždy měli a mají pečlivé
kronikáře, kteří zaznamenávali všechny
důležité události doložené množstvím
fotografií. Za dva roky, až sbor dobro-
volných hasičů ve Chvalech oslaví 130
let své existence, nebude u toho jistě
chybět také Zdeněk Kupr.

Text a foto Dana Mojžíšová
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MMAATTEEŘŘSSKKÉÉ  CCEENNTTRRUUMM

DOPLŇUJÍCÍ ZÁPISY 
DO KURZŮ A KROUŽKŮ 
Kurzy a kroužky začínají první týden
v říjnu, přij�te a přihlaste se. Poskytujeme
sourozenecké slevy. Bližší informace na
tel.: 774 160 482, Zuzana
TANEČKY pro děti 3 - 6 let 
country, mazurka aj., rytmika, pohybové
hry, správné držení těla
každý čtvrtek 15.30 - 16.15, lektorka Anna
Fikejsová, cena 500 Kč za pololetí
MALOVÁNKY 
pro děti 4 - 6 let hravá výtvarná výchova 
každou středu 16.00 - 17.00, lektorka
Petra Cífková, cena 600 Kč za pololetí
ANGLIČTINA
pro předškoláčky a školáčky hravou
a zábavnou cestou, každé pondělí, úterý
a středu 17.00 - 18.00, lektorka Emilia

Krajňáková, cena 900 Kč za pololetí 
ANGLIČTINA pro rodiče
různé stupně znalosti (hlídání dětí
v herně), každý čtvrtek dopoledne, lektor-
ka Martina Súkeníková, cena 900 Kč za
pololetí 
VÝTVARNÝ ATELIER
pro rodiče každé pondělí 9.00 - 12.00,
lektorka Míla Marešová, cena 1.600 Kč za
pololetí 
SEZNAMKA S HUDBOU 
pro děti 4 - 6 let, seznámení se s hudeb-
ními nástroji, rytmické a pohybové hry,
pondělí 15.30 - 16.30, lektorka Jitka
Jahodová, cena 600 Kč za pololetí
KERAMIKA 
pro děti 1. a 2. stupně ZŠ, úterý odpoled-
ne, lektor Jan Jeslínek,  
cena 900 Kč za pololetí 
ZDRAVOTNÍ CVIČENÍ
pro všechny věkové kategorie i pro těhot-
né, individuální přístup, každou středu od
18.00 a 19.00, lektorka Květa Obalilová,
cena 60 Kč za hodinu
HLÍDÁNÍ DĚTÍ v herně
Nabízíme nově maminkám možnost hlí-
dání dětí v MUMové herně. Dle objednání
(nejpozději vždy v úterý) na tel. 777 113
790 u Martiny. Každou středu od 15.00-
17.00 hod. pohlídáme vaše dětičky ve
věku 1,5 - 5 let (věková sestava skupinky
dle domluvy). Cena je 50 Kč za hodinu,
začínáme 4.10.2006 
ČTVRTEČNÍ RUKODĚLNÁ
DÍLNA 
26.10.2006        9.00 - 12.00 hod.
WINDOW ART
Naučte se tolik populární a snadno
dostupnou techniku. Vyrobíte si prima

kousek, vyrábět mohou i děti, nebo si
zatím pohrají v herně pod dohledem.
Dostanete od nás materiál pro další vyrá-
bění na doma.
BESEDY 
5.10.2006 9.30 - 11.30 hod .
Rozdělení rolí a práce v rodině 
BESEDA S DĚTSKÝM
PSYCHOLOGEM
Přij�te diskutovat na téma: příkladné či
nepříkladné vzory matka - otec, péče
o dítě a domácnost - jak se to jen všech-
no dá stihnout, kde je chyba ?  Poradit se
a zeptat se můžete na cokoli
PhDr. Ing. Evy  Jungwirthové.
19.10.2006 9.30 - 11.30 hod.
STRAVA - ZDRAVÍ - SPANÍ 
BESEDA S DĚTSKÝM
PSYCHOLOGEM
Diskutovat se bude o zdánlivých úskalích
dětské stravy (dítě nejí, jí málo, my jej
nutíme…), zdraví a péče o něj, klasická či
alternativní medicína, usínání a uspávání,
dětský spánek. Přednáší PhDr. Ing. Eva
Jungwirthová.

Barbora Zálohová

V pondělí 18. září byl MUM v ulici Mezi-
lezí doslova v obležení kočárků. Od
rána sem mířily maminky s dětmi, aby
se zapsaly do osvědčených i nových
kurzů. Posláním MUMu je pomoci mat-
kám na mateřské dovolené překonat
sociální izolovanost, usnadnit jim
vstup do zaměstnání, zprostředkovat
rady odborníků z oblasti výchovy,
vzdělávání nebo zdravotnictví a vytvo-
řit příjemné místo pro setkávání. Zatím-
co se maminky vzdělávají, děti mají
k dispozici hrací prostor s dohledem
a velkým množstvím hraček, během
týdne jsou pro ně připraveny různé
aktivity. Zájem je obrovský, proto se
nyní buduje další herna, keramická
dílna a počítačová učebna, na které
klub získal peníze od EU.

Po prázdninové přestávce je MUM opět plný dětí

MUM - klub pro maminky a děti Horní Počernice, Mezilesí 2058
Tel.: 281 926 727 po - pá, 9 - 12.00 hod., nebo 604 234 593 - Barbora Zálohová

www.volny/mum.centrum/, e-mail: mum.centrum@volny.cz
Volná herna v úterý, ve čtvrtek a v pátek 9 - 12 hod., 

ve svátky a po dobu školních prázdnin je herna uzavřena.

PODZIMNÍ BURZA
dětského oblečení

12.10.2006 - 9.00 -  12.00  
a 16.00 - 18.00 hod. ČTVRTEK

Tradiční burza dětského oblečení
velikostí 52 - 164 cm, těhotenské
oblečení
PŘÍJEM OBLEČENÍ: 9. , 10. a 11.10.
od 9.00 do 12.00., 10.10. ještě od
18.00 do 19.00.
Při přijímání oblečení do burzy prosí-
me o maximální dodržení pravidel,
usnadníte nám tak práci, sobě odba-
vení při výdeji a důkladným připevně-
ním cenovky s pořadovým číslem dle
přiloženého seznamu zamezíte ztrátě
cedulky a tím neprodejnosti vašeho
zboží. Provize z komisního prodeje
činí 15%. Symbolické vstupné 10 Kč.
Přijímáme dětské oblečení do veli-
kosti 164 s přilepenou a přišpendle-
nou cenovkou a pořadovým číslem
dle seznamu  + čitelným a očíslova-
ným seznamem, maximálně však 30
kusů. 
VÝDEJ OBLEČENÍ: 17., 18. a 19.10.
vždy od 9.00 do 12.00., 17.10. ještě
od 18.00 do 19.00. 
Burza zimních potřeb (kočárky, lyže,
brusle, sáně a boby) bude 2.11.2006. 

Den otevřených dveří v mateřském centru  se setkal s velkým zájmem.
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RREEPPOORRTTÁÁŽŽ  

Sluníčko sice v září občas pěkně
hřálo, na hřištích i mezi paneláky zněl
smích a dětský křik, ale prázdniny
jsou už měsíc minulostí a pro žáky i
učitele začal další školní rok. Pro
některé děti poslední, často toužebně
očekávaný, pro jiné naopak první,
očekávaný možná ještě s větším roze-
chvěním. V první třídě svépravické
školy už opadlo vzrušení z prvních
dojmů. Na�a Blesková je ředitelkou
této školy i učitelkou třiceti prvňáčků.  

Nejtěžším úkolem každého učitele je
naučit začínající školáky postupně se
soustředit. Nejprve na několik minut,
později na delší dobu. Musí dát dětem
možnost uvolnit se povídáním, písničkou
nebo rozcvičkou, ale zároveň je naučit
množství látky odpovídající stupni jejich
psychické zralosti. Hlavně ale dětem
učení nezprotivit a nepřetěžovat je. 
Svépravičtí prvňáčci se určitě nemají
čeho bát. Přestože je jich ve třídě třicet,
touha poznávat a objevovat nové je na
nich vidět, a sledovat učitelku Mgr. Na�u
Bleskovou při práci s dětmi a jejich
pohotové reakce, je opravdový zážitek.
Les rukou vyletí vzhůru po každé její
otázce, a tak se taky ptám, abych se
dozvěděla, na co se nejvíc do školy těši-
ly: "Já jsem se docela těšila, nejvíc na
čtení. Trošku už číst umím, něco mě nau-
čila mamka, něco starší brácha," říká
Hedvika Nová. Její sousedka v lavici
Karolína Pohanková byla o prázdninách
u babičky, ale do školy se taky těšila,
nejvíc na výtvarnou výchovu a taky na
čtení. Velmi odhodlaně působil Martin
Bukovčan: "Ve škole se mi líbí, to musím
fakt přiznat, a nejvíc se mi líbí, že se
všechno naučíme. Nejlíp mi asi půjde
počítání, umím už do třiceti!" Martina
jsem hned vyzkoušela a na několik otá-
zek opravdu odpověděl bez zaváhání.
"Každý den chystám pro děti nějaké pře-
kvapení," dodává paní učitelka a vyzývá
děti, aby se pochlubily, jaké bylo to vče-
rejší. "Dostaly jsme zlatou jedničku za
počítání!," volají jeden přes druhého a
sdělují dojmy z hodiny matematiky.
Jejich učitelka si nad velkým počtem dětí
ve třídě nezoufá. "Kdysi jsem jich učila
dokonce třicet čtyři," dodává se smí-
chem. "Práce v první třídě je pro učitele
vždycky náročná, ale podle mne velmi
krásná," říká. "Děti jdou do školy s tou-
hou po poznání a chtějí se učit od první-
ho dne. Velmi pěkné by bylo mít ve třídě
dvacet dětí. Práce by byla individuální a
přizpůsobena potřebám každého žáka.
Musíme si však uvědomit, že škola dostá-
vá peníze podle počtů dětí ve třídě a také
to, že Horní Počernice se stále rozrůstají
a třídy jsou plné. O počernické školy se

také zajímají rodiče dětí z Černého
Mostu."
Každý rok se o prázdninách ve škole
něco vylepšuje a opravuje. V minulých
letech investoval místní úřad do svépra-
vické školy nemalé finanční částky na
zateplení budovy, kompletní rekonstruk-
ci kuchyně, sociálního zařízení a na
opravu plotu. Letos museli ve škole tro-
chu šetřit a provedli pouze drobné opra-
vy. Nemalé náklady jsou také spojeny se
vstupem dětí do školy. Pomineme-li
finanční částky, které musejí v rodinách
vynaložit za nové oblečení, školní brašny
a další vybavení, zůstává ještě částka,
kterou musí rodina přispět i na učebnice
a školní pomůcky. Jak je tomu ve Své-
pravicích? "V naší škole dostávají děti
učebnice zdarma a prvňáčci učební
pomůcky v hodnotě dvě stě korun. Strav-
né a školní družina je přijde na méně
peněz, než jaké platí rodiče za mateřské
školy. To ostatní, co rodiče nakupují a v
jakých cenových relacích, záleží už
pouze na nich. Někdy nakupují zbytečně
drahé věci, které děti ve škole nepotře-

bují a navíc je rozptylují při výuce," říká
ředitelka Blesková.
Většinou mají děti spoustu mimoškol-
ních aktivit, večer se často dívají dlouho
na televizi a pak jim denní dávka spánku
chybí. "Problém není v raním vstávání,
ale v pozdním usínání. Bylo by příjemné
si ráno přispat a chodit do školy později.
Tomu by ale muselo být přizpůsobeno
zaměstnání rodičů. Někteří využívají škol-
ní družinu od půl sedmé, několik dětí
stojí u vchodu ještě dřív. Ráda bych ape-
lovala na rodiče, aby pečlivě zvažovali,
na co se jejich děti budou dívat. Důležité
je uvědomit si, že děti se chovají podle
toho, co vidí ve svém okolí, tudíž přejí-
mají i chování, které vidí v televizi." Na�a
Blesková ale z dlouholeté praxe ví, že
radit rodičům je velmi těžké, ale chtěla
by, aby měli k učitelům důvěru. "Neměli
by se bát za námi přijít se svými starost-
mi a říci nám, co se jim líbí nebo nelíbí,
co je těší a co tíží. Dokáží-li si najít cestu
do školy, mají jejich děti vyhráno," dodá-
vá.

Text a foto Dana Mojžíšová

Malý školák potřebuje stálou pozornost a podporu
S Mgr. Na�ou Bleskovou o náročné, ale krásné práci učitelky v první třídě

Novotou vonící taška, barvami hýřící sešity a učebnice. To všechno se stane na
dlouhou dobu pro letošní prvňáčky ze svépravické školy nezaměnitelným zna-
kem jejich další životní etapy. 
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UUDDÁÁLLOOSSTT

"Berte je do rukou v noci i ve dne
a stále je čtěte," napsal Horatius a jeho
výrok, kterým nabádá k vytrvalému stu-
diu žádoucích knih, neztratil svou plat-
nost ani po více jak dvou tisících
letech. Cesta do knihovny je i dnes
stále otevřená všem, kteří se chtějí
vzdělávat a získat nové informace. Platí
to také o knihovně na Náchodské ulici,
která po dvouměsíční obnově oddělení
pro dospělé opět slouží k přátelským
setkáním a hovorům o literatuře,
k radosti a potěšení. Vždy přečíst si
hezkou knihu stále patří k těm nejlépe
prožitým chvílím v našem životě.

Cesta do knihovny je také jednotícím
mottem letošního jubilejního 10. Týdne
knihoven, který nabízí nepřeberné množ-
ství možností, jak čtenáře zaujmout. Vědí
to i naše knihovnice, které připravují pro
čtenáře nejen řadu zajímavých akcí, ale
především se pro ně snaží vytvořit ideální
prostředí. Po loňské obnově dětského
oddělení se letos o prázdninách uskuteč-
nila náročná  modernizace oddělení pro
dospělé, na kterou úřad MČ přispěl část-
kou 400 tisíc korun. "Slavnostnímu otevře-
ní v pondělí 4. září předcházely týdny usi-
lovné práce všech zaměstnanců," vzpomí-
ná vedoucí místní knihovny Božena
Beňová. "Hlavním důvodem obnovy byl
špatný technický stav  vybavení, nedosta-
tek místa a neutěšené prostory skladu.
Nyní máme krásné nové regály na knihy a
přehledné pořadače na časopisy, které
pro naši knihovnu navrhli a zhotovili tru-
hláři Jiří Šnábl a Zdeněk Fišer, prostorný
depozitář a konečně všechny knihy evido-

vány v automatizovaném systému včetně
revize knižního fondu. Co mě ale trápí, je
nedostatek prostoru pro klidné posezení
s knihou, na které byli naši čtenáři zvyklí.
Komplikaci a zdržení způsobily nečekané
překážky, které se ale díky Úřadu městské
časti podařilo vyřešit. Obnova obou oddě-
lení místní knihovny je tak naším největším
příspěvkem k letošnímu jubilejnímu desá-
tému ročníku akce Týden knihoven."
Knihovna pořádá mnoho zajímavých
akcí: setkání s osobnostmi, pro děti
z mateřských škol První kroky do knihov-
ny, pokračuje v bibliografické přípravě
žáků ZŠ a 1. ročníků gymnázia. Velký
ohlas měla nedávná přednáška Nový
život po cévní mozkové příhodě ve špej-

Božena Beňová: Cesta do knihovny je cestou k radosti

charu Chvalské tvrze. Zúčastnila se jí
řada vynikajících odborníků, rehabilitač-
ních pracovníků a hlavně velké množství
posluchačů. Akce se setkala s velkým
ohlasem odborné i laické veřejnosti,
navíc rozšíří  knižní fond o další odborné
publikace. Na říjen připravují zaměstnan-
ci knihovny Dny francouzské kultury,
o kterých se v tomto čísle podrobněji
dočtete na stránkách 2 a 11.
Ještě před několika lety podávaly knihov-
ny pouze informace o literatuře a zodpo-
vídaly dotazy prostřednictvím knihovních
fondů a kartoték. Dnes se stále více
zaměřují na širší pojetí informačních slu-
žeb. Povolání knihovníka je prestižní a má
svou budoucnost. Tato profese je vlastně
spojením tří odborností: knihovník, počí-
tačový odborník - informační specialista
a učitel. "Je tomu opravdu tak," potvrzuje
Božena Beňová, "třetí tisíciletí se právem
označuje jako informační, a chceme-li být
úspěšní, musíme disponovat informace-
mi. Naši čtenáři mají přístup k internetu
a mohou tak využívat všechny dostupné
knihovnické a informační služby."
Nutno ale dodat, že se knihovna snaží
uchovat si lidský rozměr a vytvářet vlídné
a přátelské prostředí. "Samozřejmě
i nadále budeme pokračovat ve službách,
které dávají naší knihovně osobitý charak-
ter, tedy klasické výpůjčky nebo rezervace
knih. Od listopadu chceme rozšířit výpůjč-
ní dobu, zejména v úterý dopoledne.
Chceme, aby knihovna nadále zůstala
místem příjemných setkání pro naše čte-
náře, kterých je více než dvanáct set
a stále přibývají. Jedině taková knihovna
je přínosem obci." 
Vydejme se tedy na cestu do knihovny,
která - jak říká Božena Beňová - je cestou
k radosti.  

Text a foto Dana Mojžíšová
Starosta obce Bc. Ivan Liška ocenil práci všech zaměstnanců i vededoucí 
knihovny Boženy Beňové.

Mgr. Kateřina Francová, ředitelka DDM, PhDr. Jan Vávra z Městské knihovny v Praze
a místostarosta Tomáš Kádner při slavnostním znovuotevření knihovny.
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1. Ing. Petr Herian, 2. Dana Mojžíšová, 3. Ing. Martin Fryš, 4. Ing. Pavel Wagner, 5. Hana Havlíčková, 
6. Karel Hejlík, 7. Šárka Moravcová, 8. Ing. Libor Pína, 9. Hana Melicharová, 10. Mgr. Josef Černý, 

11. Hana Sassmanová, 12. Marie Čelikovská, 13. Ing. Pavel Mareš, 14. Jan Wagner, 
15. Ing. Marie Langerová, 16. MVDr. Vladimír Mojžíš, 17. Ing. Jan Sedlák, 18. Mgr. Alena Štrobová, 

19. Antonín Wagner, 20. Ing. Milan Herian, 21. Mgr. Anna Černá, 22. Ing. Helena Šubrtová, 
23. Jan Bechyňák, 24. Ing. Daniela Šimonová, 25. Jan Brachtl

Koalice pro Počernice

VOLEBNÍ PROGRAM
Místní organizace ČSSD

Horní Počernice
Motto: Všestranný rozvoj městské části
Praha - Horní Počernice je věcí všech
spoluobčanů.

Naše priority pro příští volební obdo-
bí jsou následující: 

1) Chceme zcela odstranit podmínky
pro páchání kriminality. Chceme zasta-
vit krádeže aut a vykrádaní pozemků
a bytů instalováním účinného kamero-
vého systému. Každé zaparkované
auto bude hlídané kamerou (kromě
aut, kde si to majitel nebude přát).
2) Chceme finančně podpořit rozvoj
internetu dotací 100 Kč na měsíc.
U klasického připojení pomocí techno-
logie WIFI tak zajistíme pokrytí až 30%
celkových nákladů na provoz internetu.
3) Chceme zřídit agenturu podporující
vytváření pracovních míst podle potřeb
občanů. Chceme rekvalifikace nahradit
podporou klasického dálkového studia
a vytvářet pracovní místa podle vzdělá-
ní a praxe naších občanů. Jako vzor
chceme použít australský model, který
je ve světě považován za nejlepší.
4) Chceme vytvořit grantovou agenturu
pro průběžné získávání prostředků pro

Ing. Daniel Kardoš - lídr
předseda MO ČSSD HP

Bc. Miroslav Franěk

rozvoj obce. Chceme využít pro rozvoj
obce znalosti, které v této oblasti
máme.  Předseda MO ČSSD HP je
také předsedou Českého sdružení pro
demokracii a Sdruženi pro rehabilitaci
osob po cévních mozkových přího-
dách. Bez zázemí a podpory obce se
z prostředků  EU pro tato sdružení
povedlo získat na programy Kompas
a RDS  cca 11 mil Kč pro rok 2007 až
2008. Jsme přesvědčeni, že v případě
vítězství ve volbách s administrativním
zazením úřadu městské části, by jsme
byli schopni pro obec a její občany
zajistit z grantů řádově 100 mil. Kč
ročně.  
5) Chceme vytvořit marketingovou
agenturu pro podporu firem působící
v obci. Úkolem této agentury bude
zajištění podnikatelského servisu,
podpory odbytu, marketingu a rekla-
my.  
V současnosti jsme v naší městské
části opoziční stranou a stávající vítěz-
ná strana ODS odmítá s námi spolu-
pracovat  (neumožnila nám práci
v radě ÚMČ ani ve vedení výborů,
respektive komisích rady)  a sama
odmítá realizovat uvedené priority
místní organizace ČSSD pro Horní
Počernice

Ing. Daniel Kardoš – lídr 
předseda MO ČSSD HP

1) Pedagog PEF ČZU pro
předměty informačních
technologii a systém řízení
kvality, 2) Poradce bývalé-
ho premiéra a předsedy
ČSSD pro systém řízení
kvality veřejné správy
a pro Národní program

jakosti, 3) Předseda Sdružení pro rehabi-
litaci osob po cévních mozkových přího-
dách, 4) Předseda Českého sdružení pro
demokracii, 5) Podnikatel, vlastník počí-
tačové firmy A-Z computer service a spo-
luvlastník firmy Anaval, poskytující finanč-
ní poradenství.

státní zaměstnanec

2
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Vážení spoluobčané, 
Již popáté budeme v současném uspořádání naší společnosti volit zastupitele do vedení nejen
Horních Počernic, ale i do magistrátu hl. m. Prahy. Zkušenosti uplynulých šestnácti let nám
dávají možnost odpovědně posoudit, kdo svým jednáním skutečně zastupuje občany a prosa-
zuje jejich potřeby a zájmy. Komunální volby jsou daleko více o lidech, než o politických stra-
nách, na jejichž kandidátkách jsou uvedeni. Rozhodovat by měla kvalita kandidátů.
KSČM nemá v zastupitelstvech Horních Počernic i Prahy rozhodující postavení. Nepodílí se na
činnosti jejich rad, ale přesto mají naši zastupitelé vliv na dění jak v Horních Počernicích, tak v
Praze. Činnost našich zastupitelů chceme zaměřit  zvláště na větší zapojování veřejnosti do
dění v Horních Počernicích, prosazovat průhledné a uvážlivé hospodaření magistrátu hl. m.
Prahy z hlediska potřeb nás občanů, zaměřit se na kontrolu činnosti rady zastupitelstva, efek-
tivitu úředníků a nakládání s obecním majetkem. 
Při sledování neodpovědného počínání dvou nejsilnějších politických stran po červnových par-
lamentních volbách jsme toho názoru, že v komunální sféře nesmí mít místo vzájemné napa-
dání, osočování a podezírání z nepravostí jedněch těmi druhými. Proto si myslíme, že i v Hor-
ních Počernicích by měly hrát větší úlohu menší strany. Neměl by být monopol vlády jedněch,
monopol na funkce v radě zastupitelstva a dalších orgánech městské části.
Vážení spoluobčané, podpořte svými hlasy náš program a volte naše kandidáty. 

KSČM Horní Počernice

3



JÍZDNÍ ØÁDY18

říjen 2006Hornopočernický zpravodaj



JÍZDNÍ ØÁDY 19

říjen 2006Hornopočernický zpravodaj



JÍZDNÍ ØÁDY20

říjen 2006Hornopočernický zpravodaj



JÍZDNÍ ØÁDY 21

říjen 2006Hornopočernický zpravodaj



JÍZDNÍ ØÁDY22

říjen 2006Hornopočernický zpravodaj



23

říjen 2006Hornopočernický zpravodaj

V hornopočernickém Domě s pečovatelskou službou (DPS)
v Třebešovské ulici  se před pár dny slavilo. Příjezdovými vraty
vjel do areálu zbrusu nový Ford tranzit. Nahradí starý pickup,
kterému skončila šestiletá smlouva se sponzorem. Klíče k nové-
mu vozu převzal starosta Ivan Liška. Pickup ale neskončí ve sta-
rém železe, nýbrž poputuje do šumavské vísky, kde ještě pár let
pomůže potřebným.
Nový tranzit bude stejně jako jeho starší a menší „kolega“ slou-
žit další léta témuž účelu, tedy přivážet obědy jak do DPS, tak
seniorům v terénu, přepravovat pečovatelky za potřebnými
občany k nim domů, odvážet je k lékaři v obci, apod. 
Občané Horních Počernic, kteří by pomoc pečovatelek, přivá-
žení obědů nebo odvoz k lékaři přivítali a hlavně ho ze zdravot-
ních důvodů potřebují a nemají jej dosud zajištěný, se musejí
nejprve ohlásit na sociálním odboru Úřadu MČ Praha 20, kde
příslušní pracovníci posoudí jejich požadavek a případně je

11. rybářské závody
Místní organizace zve všechny mladé rybáře na podzimní

dětské rybářské závody v sobotu 21. října 2006 na

Koupališti. Sraz je v klubovně u retenční nádrže, oblečení

podle počasí, občerstvení zajištěno.
Martin Pachta, za výbor MO

Klub Dámská jízda se nevzdává
V pondělí 11. září se poprvé sešlo několik žen, které chtějí zalo-
žit klub Dámská jízda. Podle slov iniciátorky Lenky Masárové
jich zatím bylo jen několik, protože dovolené mnohým ještě
neskončily a některé pečovaly o vnoučata. "Pokud budou další
zájemkyně stejně úžasné, jako ty, které jsem při setkání poznala,
máme se ale opravdu na co těšit. Jen mě mrzí, že se najdou
ženy, které náš klub zavrhují a pomlouvají, i když je sotva v plen-
kách. Nedáme se ale odradit. Plánujeme další setkání a pevně
věříme, že se nám vše podaří," dodala. 

-red-

“Ve středu 30. srpna 2006 byl Pečovatelskému centru v Hor-
ních Počernicích předán Ford tranzit, kterým budou zajiš�o-
vány široké služby seniorům a dětem, které jsou odkázany
na naší pomoc,“ řekla vedoucí odboru sociálních věcí ing.
Monika Brzkovská.

Dům s pečovatelskou službou
dostal nové auto

jako potřebné zaregistrují. Využívání služby dovozu obědů
(výběr je ze dvou jídel, cena cca 48 Kč) a návštěv pečovatelky
se řídí pevně stanovenými pravidly: 1. Schválení žádosti obča-
na o sociální služby a jeho registrace na sociálním odboru MČ,
2. Přesné dodržování termínů, které si pro své služby stanovují
samy sociální pracovnice (pečovatelky).
Příklad: Obědy se rozvážejí v době od 9 – 13 hodin, tudíž
v tomto čase není auto k dispozici pro jiné účely. Odvoz k léka-
ři či jiné služby musí každý ohlásit předem. 

Marta Bednářová

AAKKTTUUAALLIITTYY

Inzerce

DĚVČATA - ATLETKY!
Ještě několik volných míst 

ve SPORTOVNÍ TŘÍDĚ /6. roč./
Nabízí Fakultní základní škola, Chodovická 2250,

Praha 9 - Horní Počernice
Informace na tel.: 281922171,281921132
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Otevírací doba: Pondělí až neděle 8 - 18 hodin, Náchodská 708, Praha 9 Horní Počernice

AUTODOPRAVA

Rudolf Janeček
Běchorská 2044, Praha 9, tel.: 605 479 295

odvoz kontejnery - sutě, odpad, štěrky 
písky - přeprava materiálu - AVIA

JANEČEK

INZERCE24

AUTODOPRAVA
NONSTOP

Milan Petružálek
Novozámecká 520, 190 12 Praha 9

Tel.: 281 931 419, Mobil: 603 242 142, Fax: 281 931 512

odvoz kontejnery,
sutě, odpad, písky,
přeprava materiálu
AVIA, LIAZ, TATRA
zemní práce UNC 060

PRO NAŠE NEJMENŠÍ NOVÁ KOLEKCE OD PRINCE OLIVERA

PODZIMNÍ FLEEZ MIKYNY VE VELIKOSTECH DO 164

od 150 Kč

PRO VAŠE DĚŤÁTKA MÁME VELKÝ VÝBĚR HRAČEK
OD FIREM FISCHER A SIMBA

PŘIPRAVILI JSME PRO VÁS VELKÝ VÝBĚR

DRAKŮ
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INZERCE 25

Nový Hotel Chvalská Tvrz v Horních Počernicích

přijme pracovníky 
pro provoz kuchyně

KUCHAŘE, KUCHAŘKY, POMOCNÉ SÍLY
a pro provoz restaurace
ČÍŠNÍKY, SERVÍRKY.

Nástup v listopadu 2006.
Kontakt pro obsluhu: R. Stára 602 385 684

Kontakt pro kuchyň: M. Procházka 602 206 565

Hotel Chvalská Tvrz s.r.o.
Na Chvalské tvrzi 858/11
193 00 Praha 9 - Horní Počernice
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HORNOPOČERNICKÝ ZPRAVODAJ
MČ Praha 20, Ročník 54 - říjen 2006 
vychází měsíčně, kromě prázdnin
VYDAVATEL: Úřad MČ Praha 20
REGISTRACE povolena Magistrátem hl. m. Prahy
pod číslem MK ČR E 12559, IČO: 240 192
REDAKCE: 
Na Chvalské tvrzi 4, Praha 9, 193 21
tel.: 281923438, fax: 271761831
e-mail: hpz@pocernice.cz
www.pocernice.cz

REDAKTORKA
Dana Mojžíšová
REDAKČNÍ RADA
Předseda:Ivan Liška
Členové: Kateřina Francová, Daniel Kardoš, Hana Kol-
lerová, Dana Mojžíšová, Vít Procházka, Pavel Wild.
TECHNICKÁ REDAKCE A GRAFICKÁ ÚPRAVA
Vít Procházka
Není-li uvedeno jinak, fotografie pořídila redakce.
PŘÍJEM INZERCE: pondělí: 9 - 11 a 14 - 18, 
středa: 9 - 11 a 14 - 16, pátek 9 -11 hod.
Jinak po telefonické domluvě na tel.: 281923438.

Uzávěrka tohoto čísla: 20. 9. 2006
Příjem inzerce do dalšího čísla do 18. 10. 2006
Uzávěrka příštího čísla: 18. 10. 2006
Za obsahovou správnost příspěvků ručí autor. Přís-
pěvky nemusí odrážet názor redakce. Autorská
práva vyhrazena. Přetisk pouze se souhlasem vyda-
vatele. Redakce si vyhrazuje právo příspěvky krátit.
Nevyžádané příspěvky a fotografie se nevracejí.
TISK: Omikron Praha, spol. s r. o., 
Doudova 22, 147 00 Praha 4
REKLAMACE DISTRIBUCE HPZ: 271 071 690
Tel. číslo ÚMČ Praha 20: 271 071 611 (711)

VO firma se sídlem v H. Počernicích
přijme pracovníky skladu. Kontakt: 281

028 285, nebo 
J.VAGENKNECHT@GIMBORN.CZ

Nástup možný ihned.

VO FIRMA SE SÍDLEM V HOR.
POČERNICÍCH PŘIJME DO ML.

KOLEKTIVU ASISTENTKU/RECEPČNÍ.
NÁSTUP IHNED. POŽADUJEME AJ NA

KOMUN. ÚROVNI, VDĚLÁNÍ EKON.
SMĚRU, PŘÍJEMNÉ VYSTUPOVÁNÍ.
VHODNÉ PRO ABSOLVENTY STŘ.

ŠKOL. TEL.: 281 028 248, 
A.KUTALOVA@GIMBORN.CZ

Hledáme byt k pronájmu v Praze, 
gars. do 8000 Kč, nebo 2+1 do 11000

Kč, včetně popl. 
Tel.: 220 806 245, 605 845 088

Hledáme ubytování v soukromí pro naše
zaměstnance mongolské národnosti.

Platbu nájmu zaručujeme. Kontakt: 775
341 926 Chocová

PÉŘOVÉ VÝROBKY - ČIŠTĚNÍ 
Výroba a prodej péřových dek a polštářů

klasických rozměrů  i na zakázku. 
H. P. Běchorská 2391 (vedle pekárny)

Navenek i ve skrytu, od nás máte kvalitu!
tel.: 800 100 488 ZDARMA

PEDIKÚRA - SLUŽBA AŽ K VÁM DO
DOMU. Objednávky na tel.: 281 920
918, 607 788 591. Ivana Markuziová

ELEKTRO JIROUT, NOVÉ ELEKTRIC-
KÉ INSTALACE, rekonstrukce, údržba,

domovní telefony, el. topení. 
Tel.: 777 867 550

Účetnictví kompletní vč. mezd, DPH.
Tel.: 606 611 848

INSTALATÉRSTVÍ, TOPENÁŘSTVÍ
provádíme nové instalace, rekontrukce,

opravy, přípojky. Tel.: 605 444 450

Stříhání psů - denně - přijedu.
Tel.: 281 920 351, 604 618 540

PROJEKTY STAVEB
studie a projekty rodinných a bytových
domů, hotelů, obchodů, stravovacích

zařízení, hal, zateplení panelových domů
vypracuje Ing.T.Koranda, 

Vojická 1022/12, P.9; 603 551 441 

Hledám práci v oboru elektromechanička
na ŽL. Vyhlášku č.50 

a pracovní prostory mám. 
Tel.: 281 970 169, mob.: 607 683 916

KOUPÍM MENŠÍ BYT V HORNÍCH
Počernicích. Tel.: 603 942 598

ODBORNÁ POMOC PŘI NÁKUPU
ojetého automobilu. Cena 500Kč, 
max 1% z ceny. Tel.: 608 322 555

Prodám stavební pozemek 1440m2

u koupaliště. 1950Kč/m2. 
Mail: j.gregor@volny.cz

OTTO BUTORA 
malířské práce+štukování pan. bytů.

Mobil: 604 576 151
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Když nám paní učitelky oznámily, že
my devááci budeme doprovázet prv-
ňáčky na jejich první obědy, velice nás
tím překvapily, protože to na naší škole
nebylo běžné. 

Otevřeli jsme dveře prvních tříd a uviděli
plno malých dětí s rozzářenými obličeji.
Zarecitovali nám básničku, kterou jsme
ocenili potleskem, potom jsme si každý
jednoho vybrali, představili jsme se

Devááci v ZŠ Ratibořická pomáhají prvňáčkům 

Zábavné odpoledne se spoustou
hudby, soutěží a her s názvem Do školy
přes Chvaly pořádala agentura Petra
Horáčka Smart-team už potřetí. 

Krásného slunečného počasí a možnosti
pobavit se při veselém divadelním před-
stavení Divadélka Romaneto, vystoupení
mistra kouzelníka se spoustou triků nebo
skákání v nafukovacím hradu v areálu
Chvalské tvrze využilo mnoho dětí, které

Do školy přes Chvaly

se v pondělí 4. září vrátily po prázdninách
ke školním povinnostem. Zazpívat jim při-
šla Ivana Andrlová, odpoledne moderoval
Aleš Cibulka, děti pozdravil a hodně
úspěchů ve škole jim popřál také starosta
Ivan Liška.

-red-

a společně se vydali do školní jídelny.
Než jsme vystáli frontu, vyprávěli nám, co
všechno se už naučili. Pomohli jsme jim
odnést tácy a vybrat místo, ale většinou
to už zvládli sami a vůbec se nestyděli. Po
jídle jsme naše nové kamarády odvedli
do družin nebo do šaten. Druhý den nás
už přivítali radostným máváním. Vše se
opakovalo, ale už jsme si byli daleko bliž-
ší.  

žáci  deváté třídy 

Nahoře: Písničky z filmových pohádek
přišla dětem zazpívat Ivana Andrlová,
odpoledne moderoval Aleš Cibulka.
Vlevo: Odpoledne se spoustou hudby,
soutěží a her navštívilo velké množství
dětí.                         Foto: Vít Procházka
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Stalo se už tradicí na naší škole, že
začátkem školního roku pořádáme pro
studenty prvních ročníků týdenní výu-
kový jazykový kurz zaměřený na srov-
nání úrovně znalostí z cizích jazyků.
Intenzivní výukový kurz se v letošním
roce uskutečnil ve dnech 4. – 9. září
2006 ve Škole v přírodě Nový Dvůr -
Poustky, uprostřed lesů a v blízkosti
chráněné krajinné oblasti Horní Střela.
Kurzu se zúčastnilo 192 studentů a 13
pedagogů. 

Na začátku prvního dne zahájil ředitel
školy Mgr. Roman Liška nejen kurz ale
i školní. V dopoledních hodinách probíha-
la výuka podle programu, odpoledne se
konaly sportovní soutěže a další aktivity
vedoucí k vzájemnému poznávání se
a vytváření dobrých třídních kolektivů. Ve
středu odpoledne si studenti i pedagogo-
vé vyzkoušeli svoji zdatnost pěší túrou po
okolí v délce 10 kilometrů. Počasí přálo,
program se vydařil a studenti odjížděli
spokojeni a s dobrým pocitem, že si pro
své následující čtyřleté studium vybrali
dobrou školu.
Péče o studenty zahrnuje i nabídku kvalit-
ní stravy v příjemném prostředí a možnost
sportovního vyžití. O letošních prázdni-
nách proto proběhla rozsáhlá rekonstruk-
ce školní kuchyně SOŠ pro EU v Horních
Počernicích v hodnotě 12 milionů Kč,
které poskytlo hlavní město Praha, dále
rekonstrukce školního hřiště na odlouče-
ném pracovišti v Hrdlořezích za 1,4
mil. Kč, částečně hrazená z grantu hl. m.
Prahy a částečně z prostředků školy.
Jedná se o kompletní přestavbu vnitřního

uspořádání prostoru přípravny a varny
kuchyně podle stávajících hygienických
norem, osazení kompletní klimatizace
a výměnu moderní technologie. Veškeré
zařízení je v nerezovém provedení. Také
prostředí jídelny změnilo svou tvář k lep-
šímu. Slavnostní kolaudace se zúčastnili
starosta Horních Počernic Ivan Liška,
zástupci magistrátu a stavebních firem.
U druhé budovy školy se už dnes mohou
studenti těšit z hodin tělesné výchovy na
sportovišti, které bylo de facto nově
postaveno na místě plevelem zarostlého
hřiště vybudovaného v 50. letech minulé-
ho století. Dnes je k dispozici bezpečný
prostor s moderním povrchem, brankami

Střední odborná škola pro administrativu EU zahájila nový školní rok

pro fotbal i koši na basketbal, který
mohou využívat nejen studenti školy, ale
i místní veřejnost. Pro někoho byly prázd-
niny dobou odpočinku, pro jiného dobou
horečné činnosti, jako tomu bylo
u zaměstnanců školy a stavebních firem,
kteří se podíleli na obou rekonstrukcích.
Slavnostního otevření kuchyně i hřiště se
na začátku školního roku vedle zástupců
firem zúčastnila na pozvání ředitele školy
Romana Lišky také ředitelka odboru škol-
ství Magistrátu hlavního města Prahy
Ing. Dáša Hostašová (viz. foto).

Heda Urichová a Gabriela Šulcová, 
kancelář ředitele školy

Dobrá tradice, která se mezi námi spor-
tovci a přiznivci tenisu v Horních
Počernicích narodila, přinesla letos na
tenisové kurty TJ Sokol Horní Počerni-
ce již jedenáctý ročník tenisového tur-
naje pražských starostů a zastupitelů. 

Přestože pořadatelé nezavírají dvířka
kurtů pro bývalé starosty nebo radní a
pravidelně zvou všechny, kteří se třeba
jen jednou turnaje v jeho historii zúčastni-
li, byl počet účastníků letošního ročníku
jedním z nejnižších. Ve finále dvouhry
vyhrál a vítězný pohár si odnesl Petr
Novosád, dříve radní v Horních Počerni-
cích, ve čtyřhře pak vyhrála rovněž domá-
cí dvojice Novosád -Kopsa, který zaskočil
za nemocného místostarostu Brandýsa
nad Labem ing. Vaněčka.                         

Ing Josef Pittner, 
ředitel turnaje

11. ročník tenisového turnaje pražských starostů je za námi

Od září mají studenti SOŠ pro EU k dispozici nové sportovní hřiště.

Účastníci čtyřhry s ředitelem turnaje.


